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خبر فوتبال

خط قرمز اسکوچیچ روی بازیکنان 
استقلال!

دراگان اســکوچیچ اعلام کرد با توجه به شــرایط  �
کرونایی بازیکنان اســتقلال نمی تواند از آبی پوشــان 
پایتخت در تیم ملی اســتفاده کند. به گزارش ایســنا، 
دراگان اســکوچیچ، ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران، 
درخصوص برگزاری بازی استقلال و هوادار در هفته 
شــانزدهم رقابت های لیگ برتر که قرار است در روز 
چهارشــبه برگزار شــود، اظهار کرد:  من مطلع شدم 
۱۷ بازیکــن اســتقلال کرونــا گرفتنــد و نمی توانم از 
بازیکنان اســتقلال بــرای تیم ملی اســتفاده کنم، اما 
یکباره متوجه شــدم قرار اســت این تیم بازی خود را 
مقابل هوادار برگزار کند و این باعث تعجب من شــد 
که چطور بازی لیگ در فیفادی قرار است برگزار شود. 
کروناگرفتن بازیکنان می تواند برای تیم های دیگر هم 
دردسرساز شــود. با شرایط کرونایی بازیکنان استقلال 
بــه احتمال زیاد نمی توانیم از بازیکنان این تیم در تیم 
ملی اســتفاده کنیم. ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
درباره شــرایط وریا غفوری برای دعوت شــدن به تیم 
ملی گفــت: وریا نزدیک ۳۵ ســال دارد و او می گوید 
نزدیــک ۱۱ کیلومتر می دود. برای من مهم اســت که 
او در کارهای دفاعی چه تأثیــری می گذارد. من بازی 
وریا غفوری را بهتر از او می شناســم. من مشــکلی با 
وریا غفوری ندارم، با ســبک بازی او مشــکل دارم. او 
درباره مشورت با ســرمربی های تیم های لیگ برتری 
برای دعوت شدن بازیکنان به تیم ملی گفت: مشورت 
نمی کنم ولــی  با آنها صحبت می کنــم. تصمیم من 
اســت که چه بازیکنی در فهرست تیم ملی باشد. من 
به مربی ها می گویم بازیکنانی را که با استعداد هستد 
به ما معرفی کنند تا روی آنها بررسی بیشتری داشته 
باشــیم. مربی ها هر روز با بازیکنــان زندگی می کنند 
و برای همین ایــن اطلاعــات را می توانند بدهند که 
بازیکنان در چــه وضعیتی قرار دارنــد. من با مربیان 
زیادی در تمــاس بودم و دربــاره بازیکنان تبادل نظر 
کردم. اسکوچیچ که در برنامه ورزش و مردم صحبت 
می کرد، درباره مشکلات انضباطی در تیم ملی گفت: 
ابعاد شــخصیتی خیلی مهم اســت، اما بازیکن نباید 
کارهای دور از شــأن انجام دهــد. من آدم کینه جویی 
نیستم که به خاطر یک اشتباه، بازیکن را محکوم کنم. 
همه انسان ها می توانند اشتباه کنند، اما ما باید نسبت 
به تیم ملی مسئولیت بیشتری داشته باشیم و سه برابر 
نسبت به رفتارهای خود بررسی بیشتری داشته باشیم. 
این موضوع درباره رفتار خودم هم صادق است، اما در 
نهایت همه ما انســان هستیم و بخشش هم در جای 

خودش وجود دارد.

معرفی رقبای هندبال ایران در دور 
دوم قهرمانی آسیا

برنامه مرحله دوم دیدارهای ایران در رقابت های  �
قهرمانی هندبال آســیا با هم گروهی تیم کشــورمان 
بــا تیم های عــراق، کویــت و بحرین اعلام شــد. به 
گــزارش مهــر، بیســتمین دوره مســابقات هندبال 
قهرمانی مردان آسیا و انتخابی رقابت های جهانی از 
سه شنبه شب ۲۸ دی با حضور ۱۶ تیم در قالب چهار 
گروه در شهر دمام عربستان آغاز شده است. ایران در 
مرحلــه گروهی این رویداد در گــروه دوم با تیم های 
عربســتان، اســترالیا و هند هم گروه بود و توانست با 
کســب ســه برد و شــش امتیاز به عنوان صدرنشین 
راهی مرحله دوم شــود. ایران ابتــدا با نتیجه ۳۲ بر 
۱۰ برابر اســترالیا پیروز شد. ســپس هند را با نتیجه 
۴۲ بــر ۲۹ از پیــش رو برداشــت. هندبالیســت های 
کشورمان در آخرین مسابقه مرحله گروهی برابر تیم 
عربستان میزبان این رقابت ها قرار گرفتند و توانستند 
با نمایش یک بــازی زیبا با نتیجه ۲۴ بر ۲۰ به برتری 
برسند و به عنوان صدرنشین راهی دور دوم شوند. دو 
تیــم اول هر گروه در مرحلــه مقدماتی جواز حضور 
در مرحله دوم را به دســت آورده اند. این هشت تیم 
در قالب دو گروه با یکدیگر رقابت می کنند تا تکلیف 
چهار تیــم راه یافته به مرحله نیمه نهایی مشــخص 
شود. هشت تیم دیگر دور مقدماتی در قالب دو گروه 
برای کسب عناوین نهم تا شانزدهم مسابقه خواهند 
داد. گروه بندی هشت تیم برتر این مسابقات به شرح 

زیر خواهد بود:
گروه اول: کره  جنوبی، عربستان، قطر، ازبکستان

گروه دوم: کویت، ایران، عراق، بحرین
برنامه دیدارهای ایران در این مرحله به شرح زیر است:

شنبه ۲ بهمن: ایران – عراق، ساعت ۱۲:۳۰
دوشنبه ۴ بهمن ایران – کویت، ساعت ۱۴:۳۰

چهارشنبه ۶ بهمن ایران – بحرین، از ساعت ۱۲:۳۰ 

پرسپولیس و فولاد؛ دوئل قبل از 
سوپرجام

هفته شــانزدهم لیگ برتر امروز با انجام دو مسابقه  �
در تهران و کرمان آغاز می شود؛ پرسپولیس میزبان فولاد 
خوزســتان است و ســپاهان به مصاف مس رفسنجان 
می رود. به گزارش فارس، مســابقات اولین هفته از دور 
برگشــت لیگ برتر در روزهای شنبه، یکشنبه، دوشنبه و 
چهارشنبه برگزار می شود و بعد از آن مسابقات لیگ برتر 
حدود ۳۰ روز تعطیل خواهد بود. البته اولین باز ی های 
دور برگشت با حواشی زیادی همراه بود؛ از کرونایی شدن 
بازیکنان استقلال تا حواشی مدیریتی باشگاه پرسپولیس 
و شایعه اســتعفای یحیی گل محمدی. از نکات درخور 
توجه دیگر اینکه اســتقلال به  دلیل تفاضل گل مناسب 
در هفته شانزدهم، حتی اگر پیروز نشود هم به احتمال 

فراوان صدرنشین خواهد ماند.
مس رفسنجان - سپاهان؛  پایان ناکامی  زردپوشان؟
مس رفسنجان دور رفت را با ۲۳ امتیاز و قرارگرفتن 
روی پله پنجم لیگ به پایان رساند که رتبه ای آبرومند 
برای این تیم محســوب می شــود. در مقابل، سپاهان 
اگرچــه ۲۹ امتیــاز دارد و روی پله ســوم جدول لیگ 
ایســتاده، اما هوادارانش از شرایط تیم راضی نیستند. 
حذف ســپاهان مقابل آلومینیوم اراک در جام حذفی 
این عصبانیت و ناراحتی را بیشتر کرده و حتی برخی از 
هواداران خواهان ایجاد تغییر در کادر فنی تیم شده اند! 
بااین حال محرم نویدکیا می گوید با دو باخت از سپاهان 
جدا نخواهد شــد و قطعا او بایــد در آخرین بازی قبل 
از تعطیلات نیم فصل، ســه امتیاز به هواداران تیمش 
تقدیم کند، وگرنه شرایط ممکن است طور دیگری برای 
او رقم بخورد. زردپوشان اصفهانی در سه مسابقه آخر 
لیگ برتر بازنده نشــده اند؛ بازی رفت را ســپاهان ۲ بر 
صفر برد، اما حالا شــرایط دو تیم کاملا متفاوت است. 
ضمن اینکه ســپاهان بازیکنان و امکانــات خوبی در 
اختیار دارد، اما هنوز نتوانســته در حد نام این باشگاه 
نتیجه بگیرد. مس رفسنجان هم در جام حذفی در ۱۲۰ 
دقیقه با یک گل از سد پدیده عبور کرد و شاید خستگی 

تنها مشکل مسی ها باشد.
پرسپولیس- فولاد؛ دوئل قبل از سوپرجام

پرســپولیس دور رفت را فقط با ســه امتیاز کمتر از 
اســتقلال به پایان رساند و روی پله دوم ایستاد. البته اگر 
رأی کمیته انضباطی درباره شکســت انضباطی گل گهر 
مقابل اســتقلال تغییر کند، فاصله دو تیــم قرمز و آبی 
پایتخت کمتر خواهد شد. پرسپولیس، قهرمان پنج دوره 
لیگ برتر، در این فصل ســعی کرد در زمینه فنی نوسان 
زیادی نداشــته باشــد، اما از نظر مدیریتی حواشــی این 
باشــگاه فراوان و پررنگ بود. در همین سال ۱۴۰۰ باشگاه 
پرسپولیس سه مدیرعامل به خود دیده و اکنون نیز رضا 
درویش، مدیرعامل اســبق باشگاه سایپا، سکان مدیریتی 
پرسپولیس را بر عهده گرفته است؛ بااین حال بازیکنان از 
بدقولی های مدیران قبلی باشگاه در جهت پرداخت نشدن 
مطالبات شان بسیار ناراحت هستند. هرچند پرسپولیس 
در جام حذفی با ســه گل تیم ذوب آهن را شکســت داد 
تا با شــرایط فنی ایدئال به مصاف فولاد خوزستان بیاید، 
اما شایعه شده که ممکن است بعد از این مسابقه یحیی 
گل محمدی از ســرمربیگری پرســپولیس استعفا بدهد؛ 
زیرا مشکلات مالی حل نشده است. فولاد خوزستان دور 
رفت را با ۲۱ امتیاز و رتبه هفتمی به پایان رســاند. البته 
جواد نکونام از ابتدای فصل در این تیم حضور نداشــت 
و در مقطعی کوتاه عبداالله ویســی ســرمربی فولاد شد 
کــه در همان بازی اول ۳ بر یک بازی را به پرســپولیس 
واگذار کــرد! اکنون جواد نکونام به این تیم آمده و هفته 
گذشــته نیز در جام حذفی در کمال ناباوری مقابل مس 
کرمان شکســت خورد و از گردونــه رقابت ها کنار رفت. 
فولاد که قهرمان فصل گذشــته جام حذفی بود، وداعی 
زودهنگام با جام داشــت و حالا در این بازی می خواهد 
به نوعی جبران مافات کند. این مســابقه قرار اســت ۱۸ 
بهمن در قالب ســوپرجام تکرار شــود؛ مســابقه ای که 
برنده اش یک جام قهرمانی به خانه می برد، اما شاید در 
آن روز دیگر یحیی گل محمدی سرمربی تیم پرسپولیس 
نباشد! فولادی ها قطعا در این رقابت محتاط تر از همیشه 
بازی می کنند تا در ورزشــگاه آزادی دوباره شکست بازی 
رفت تکرار نشود. مســابقه ای که ممکن است شام آخر 

گل محمدی با پرسپولیس باشد.
هوادار - استقلال؛ شاید وقتی دیگر!

برگزاری مســابقه دو تیم به  دلیل شرایط کرونایی 
اســتقلالی ها به روز چهارشنبه موکول شد. به هرحال 
در این بازی رضا عنایتی میزبان اســتقلال تیم ســابق 
خود اســت. هوادار در اولین مسابقه اش در لیگ برتر 
روبه روی استقلال بازی کرد و با وجود ارائه بازی خوب 
شکســت خورد. این تیم ۱۴ امتیــازی در رده دوازدهم 
جدول ایســتاده و باید مقابل قهرمــان نیم فصل بازی 
کنــد. هوادار با دو باخت متوالــی دور رفت را به پایان 
رساند و اکنون می خواهد این نوار باخت ها را قطع کند. 

آگهی نوبتی وتحدید حدود اختصاصی تقاضای ثبت ملک حوزه ثبت ملک حوزه ثبتی 
سواد کوه شمالی 

املاکی که مطابق ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی وســاختمان های فاقد سند رسمی 
وآیین نامه مربوط در هیئت حل اختلاف هیئت منجر به صدور رای می گرددبه شــرح زیر 

آگهی می شود : 
امــلاک متقاضیان واقع در قریه شــیرگاه پلاک ۵ فرعی ۲۱۲ اصلــی بخش ۱۲ حوزه ثبت 
ســوادکوه شــمالی به ماکیت یحی رجبی گالشی نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی به مســاحت ۴۰۱/۱۰ متر مربع خریداری بدون واســطه از آقای علی امیری 
مالک رســمی . لذا کســانی که نســبت به املاک فوق اعتراض دارند می توانند به استناد 
ماده ۱۶ قانون ثبت از تاریخ اولین انتشــار به مدت ۹۰ روز در خواست واخواهی خود را به 
این ادره تسلیم ورسید دریافت دارند اگر بین تقاضا کننده ودیگری قبل از انتشار این آگهی 
دعوایی در مراجع قضایی اقامه شــده باشــد معترض باید گواهی تقدیم دادخواست رابه 
ایــن ادره تحویل دهــد .دراین صورت اقدامات ثبت موکول بــه ارائه حکم قطعی دادگاه 
است .درصورتی که اعتراض در مهلت قانونی تسلیم نگردد ویا گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل به این اداره تحویل نشود اداره ثبت اقدام به صدور سند مالکیت 
می نماید این آگهی در ۲نوبت به فاصله ۳۰ روز منتشــر خواهد شــد ضمنا املاک مذکور 
که طبق ماده ۱۳ فوق اگهی گردید تحدید حدود آن به صورت هم زمان انجام می شــود  

م الف ۱۲۶۲۱۹۱
تاریخ انتشار اول : ۱۴۰۰/۱۱/۲      تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۰/۱۲/۲

مهدی آزاد -رئیس اداره ثبت واسناد واملاک سوادکوه شمالی

ســجاد فیروزی: تیــم ملی 
فوتبال ایران آماده می شود تا 
روز هفتم بهمن، ســریع ترین 
صعود تاریخــی اش به جام 
جهانی را جشــن بگیرد. این 
تیم باید در ورزشــگاه آزادی 
به مصاف عراق بــرود و در 
این  امتیاز  صورت کسب سه 
دیدار خانگــی، صعودش را 
به جام جهانــی قطر ۲۰۲۲ 
آن هــم  می کنــد؛  قطعــی 
ســریع تر از هر زمان دیگری 
در تاریخ. همیــن نکته مهم 
حالا باعث شــده تــا وزارت 
البتــه  و  دولــت  ورزش، 
فدراســیون فوتبال دست به 
دســت هم دهند و تصمیم 
بگیرنــد که بــازی مذکور را 
برخلاف رویه گذشته، این بار 
با حضور تماشــاگران برگزار 
کننــد. رقابت های فوتبال در 
ایــران از ابتدای فصل جاری 
لیگ برتــر، به بهانه شــیوع 
ویروس کرونا، بدون تماشاگر 
اصلی  دلیل  می شود.  برگزار 

اما نه کرونا، بلکه مســئله ورود زنان به ورزشگاه است. فیفا در نامه ای 
بــه طرف ایرانی، در ســال ۱۳۹۸، تأکید کرده از این بــه بعد، بازی های 
لیگ ایران هم باید با حضور تماشــاگران برگزار شــود و در این بین عذر 
و بهانه ای پذیرفته نخواهد بــود. با وجود چنین نامه ای که حکم اتمام 
حجت را دارد، اما تاکنون زنان ایرانی به ورزشگاه راه داده نشده اند؛ چه 
برای تماشــای بازی فوتبال در عرصه ملی و چه باشگاهی. آخرین بار، 
زنان علاقه مند به فوتبال موفق شدند برای تماشای دیدار تیم ملی ایران 
بــا کامبوج در مرحله اول انتخابی با خرید بلیت از نزدیک این مســابقه 
را تماشــا کنند، ولی بعــد از آن تا همین حالا، به دلیل شــیوع ویروس 
کرونا، بازی های فوتبال در لیگ ایران و یکی، دو بازی ملی که به میزبانی 

آزادی برگزار شده، بدون تماشاگر بوده است.
از آنجا که فیفا رسما تأکید کرده که بازی های فوتبال در ایران باید از 
این به بعد با حضور تماشاگران زن برگزار شود، حالا در اقدامی از سوی 
وزارت ورزش و البتــه اعضای دولت، مصوب شــده برای بازی پیش رو، 
یعنــی دیدار ایران با عراق در مرحله انتخابی جام جهانی، تماشــاگران 
بــه صورت محــدود بتوانند این بازی را از نزدیک ببیننــد. البته با توجه 
به تعهداتی که فدراســیون فوتبــال به فیفا داده، مشــخصا بازی های 
ملی علاوه بر تماشــاگران مرد باید با حضور تماشــاگران زن هم باشد. 
به این ترتیب، قرار شــده برای بازی ایران با عــراق در روز هفتم بهمن، 
۱۰ هزار تماشــاگر به ورزشگاه آزادی بروند که از این تعداد، قریب به دو 
هزار نفر آنها را تماشــاگران زن تشکیل خواهند داد. البته بحث گزینشی 
انتخاب شدن این تماشاگران زن هنوز شایعه ای آزاردهنده است، ولی اگر 

روال شبیه به بازی ایران با کامبوج باشد، می توان امیدوار بود این بار هم 
همین تعداد اندک زنان بتوانند با تهیه بلیت به ورزشگاه بروند؛ هرچند 
هنــوز درباره عدد و رقم و درصد حضور تماشــاگران زن در ورزشــگاه 
قطعیتی وجود ندارد و این موضوع می تواند دســتخوش تغییر و تحول 
شــود، ضمن آنکه باید احتمــال اندکی هم داد که بــازی دوباره بدون 
تماشاگر برگزار شود؛ دست کم این موضوعی است که حسن کامرانی فر، 

دبیر فدراسیون فوتبال ایران بیان کرده و گفته ممکن است چنین شود.
در کنــار این احتمال ضعیف مبنی بر بی تماشاگرشــدن بازی ایران با 
عراق، روز گذشته اتفاق مهمی رخ داده که نشان می دهد نگاه به مقوله 
حضور زنان در بین نهادهای بالاتر از فدراســیون فوتبال، در ورزشــگاه 
تغییر کرده اســت. این موضوع را می شــود در بین صحبت ســیداحمد 
علم الهدی، امام جمعه مشــهد، به وضوح یافت؛ او که معمولا به بیان 
اظهارات تنــد درباره حضور زنان در امور اجتماعی شــهره اســت، در 
اظهاراتی جالب به صورت مشروط از ورود زنان به ورزشگاه دفاع کرده 
و گفته اســت باید حق زنان در این مورد لحاظ شــود. البته علم الهدی 
گفتــه باید مراقــب بود تا «مــرد هــرزه» از هیجان زنان در ورزشــگاه 
سوء اســتفاده نکند. امام جمعه مشــهد قبل از ورود به این بحث، ابتدا 
به نامه تهدیدآمیز فیفا درباره حضور زنان در ورزشــگاه پرداخته و گفته 
اســت: «ورزشــگاه های فوتبال جای هیجان اند و طبیعتا زنان که از نظر 
عاطفی از مردان حســاس ترند، هیجان بیشــتری پیدا می کنند و مراجع 
تقلیــد بروز و ظهور این هیجان در حضور مردان را حرام اعلام کرده اند. 
اینکه می گویند فیفا فدراســیون فوتبال ما را مجبور کرده است که زنان 

را در تماشای فوتبال شرکت 
دهد، ناشــی از شیطنت ها و 
بی دین  عــده ای  رذالت های 
خارج نشــین اســت که فیفا 
را تحریــک کرده انــد، وگرنه 
کاری  این مســائل  بــه  فیفا 
سپس  علم الهدی  نداشت». 
به این مورد اشاره می کند که 
این مسئله نباید مانع از ورود 
تماشــاگران زن به ورزشگاه 
شود: «البته اینها به این معنا 
نیســت که زنان از تماشــای 
فوتبــال محــروم باشــند و 
مجبور شــوند فوتبال را تنها 
تماشــا  تلویزیون  طریــق  از 
کنند. مسئولان نظام اسلامی 
ورزشــگاه ها  در  بایــد  مــا 
مخصــوص  را  مکان هایــی 
بانوان آمــاده کنند تــا زنان 
در عین تماشــای مســتقیم 
فوتبال، صیانت داشته باشند 
و هنگامی که دختری موقع 
تماشــای فوتبــال از هیجان 
فریــاد می زند، یک مرد هرزه 
از این هیجان او سوء استفاده 
نکند. دســتگاهی که مسئولیت توســعه ورزش قهرمانی در کشور را بر 
عهده دارد، باید برای تماشــای مستقیم فوتبال برای زنان صیانت ایجاد 

کند».
ورود زنان به ورزشــگاه خود مقوله ای پیچیده است که اکنون طرح 
واژه «مرد هرزه» نیز به این پیچیدگی افزوده و مشــخص نیســت متر و 
معیــاری در ادامه برایش تعریف شــود یا خیر، ولی بــه هر حال اینکه 
چهره ای مثل علم الهدی که به دولت نزدیک اســت، چراغ سبز روشنی 
برای ورود زنان به ورزشگاه، آن هم در خطبه نماز جمعه نشان می دهد، 
مشخص می کند داستان حضور زنان در ورزشگاه از مراحل سخت عبور 
کرده و باید منتظر ماند در ماه و ســال پیش رو، گام بلندی در این زمینه 
برداشــته شود. فعلا که مســئله ورود زنان به ورزشگاه برای بازی های 
ملی حل شــده اســت. در واقع اگر دوباره کرونا بهانه نشود، قرار شده 
بازی های تیم ملی در ورزشــگاه آزادی با حضور تماشــاگران زن و مرد 
برگزار شود. حضور تماشاگران در این بازی، به آن معناست که می شود 
ایــن مــورد را به بازی های لیگ برتــر هم تعمیــم داد و رفته رفته و به 
صورت محدود، مجوز ورود تماشاگران برای آن بازی ها را نیز صادر کرد. 
با این حال، نکته مهم همان جایی اســت که فیفا روی آن دست گذاشته 
و انتظــار دارد زنــان تماشــاگر در بازی های لیگ برتر هم دیده شــوند. 
اینجاست که صحبت اخیر علم الهدی اهمیت بیشتری پیدا می کند. در 
واقع می شــود از همین اظهارات که شرط و شروطی در دلش دارد، به 
این نتیجه رسید که دولت خواه با تصمیم شخصی و خواه با فشار فیفا، 

زمینه را برای ورود تماشاگران زن به ورزشگاه هموار می کند.

جنجــال  از  زیــادی  زمــان  هنــوز  شــرق: 
ممنوع الفعالیت شــدن زنــان ایرانی در رشــته های 
بدن سازی نگذشته که معاونت بانوان وزارت ورزش 
و جوانــان، مخالفت صریح خود را بــا حضور زنان 
در رشــته بوکس نیز اعلام کرده اســت. در شرایطی 
که انتظار می رفت حســین ثوری، رئیس فدراسیون 
بوکــس، پــس از آن همه وعده  و وعیــد، راه  اندازی 
بوکــس بانــوان را به ســرانجام برســاند، بــه نظر 
می رســد او توانایی گذر از پیچ و خم های این مســیر 
پرفراز و نشــیب را ندارد و مطیــع امر وزارت ورزش و 
جوانان اســت؛ به ویژه اینکه حــالا چند روزی هم از 
دومین دوره ریاستش در فدراسیون بوکس نمی گذرد 

و باید در چارچوب تیم جدید وزارتی حرکت کند.
ثوری چهار سال پیش در حالی کاندیدای ریاست 
در فدراســیون بوکس شــد که راه انــدازی بوکس 
بانــوان را مهم ترین وعده انتخاباتی اش عنوان کرد. 
از آن زمان تا الان، چهار سال گذشته و او تنها قدمی 
که توانســت در این راه بــردارد، فراخوان یک دوره 
آموزشــی مربیگری و داوری برای زنــان بود که با 
چشــم برهم زدنی لغو شد. ماجرا از این قرار بود که 
ثوری بدون هماهنگی با مسئولان وقت وزارتخانه، 
با انتشار خبری روی سایت فدراسیون بوکس، اقدام 
به برگزاری این دوره های آموزشــی کــرده بود، اما 
وقتی وزارتی ها متوجه این اتفاق شــدند، بلافاصله 
به او دســتور دادند برگزاری ایــن دوره ها باید لغو 

شود!
اندکــی بعد مهیــن فرهــادی زاد، معاونت وقت 
هجمه هــای  پــی  در  نیــز  ورزش  وزارت  بانــوان 
به وجود آمــده حضور برخی زنــان در گود زورخانه، 
اشــاره ای بــه راه انــدازی بوکــس زنان کــرد و در 
مصاحبه ای غیرحرفــه ای گفت: «در مبانی اعتقادی 
ما از زن به عنوان «ریحانه» یاد شده است. نمی توانیم 
رشــته ای را قبــول کنیــم کــه کل سیســتم بدنی و 
فیزیولــوژی او را تحــت تأثیر قرار دهد! متأســفانه 
فدراســیون ها کار مســتندی را ارائه نمی دهند. باید 
در جلســات مختلف اطلاعات لازم را کسب کنیم و 
مسائل پزشکی و ورزشی  را مورد بررسی قرار دهیم».
با وجود این رئیس فدراســیون بوکس همچنان 
بر مواضع خود پافشــاری  کرد و ایــن قول را داد که 
مشــکل زنان برای قانونی کــردن فعالیت آنها روی 
رینگ تا پاییز امســال حل می شود. پاییز هم گذشت 
اما این مشکل مرتفع نشد تا اینکه مریم کاظمی پور، 
معاونت جدیــد بانــوان وزارت ورزش و جوانان در 
اظهارنظری جدی تر به بحث حضور زنان در رشــته 
بوکــس پرداخته اســت. او خیلی شــفاف به زنان 

گفته ســراغ رشــته های دیگری غیر از بوکس بروند. 
کاظمی پور دو روز پیش به ایســنا گفــت: «در ادوار 
گذشته این بحث چند بار مطرح شده است. با توجه 
به حساسیت هایی که رشته بوکس دارد، اینکه چقدر 
امــکان راه انــدازی آن وجود دارد صرفــا مربوط به 
تصمیم وزارت ورزش یا درخواســت خود فدراسیون 
نیست و در واقع باید مجوز های خاص تری اخذ شود. 
توصیه می کنم ورزشکاران، جوانی و توانمندی خود 
را در رشته های مشابهی محک بزنند که حداقل الان 
مصوب هســتند و مســیر آماتوری را طی کرده اند و 
به ســمت قهرمانی در حال گذر هستند. رشته هایی 
همچون تکواندو، ووشــو و کاراته به بلوغ حرفه ای 
رســیده اند. به نظرم الان صلاح نیســت جوان هایی 
کــه در دوران اوج هســتند بخواهند وقــت خود را 
صرف این کنند که منتظر رشــته جدیدی باشــند که 
بیاید تا ســپس در آن فعالیت رسمی خود را شروع 
کنند. با توجه به حساســیت هایی که رشــته بوکس 
دارد، اینکــه چقدر امکان راه انــدازی آن وجود دارد 
صرفا مربوط به تصمیم وزارت ورزش یا درخواست 
خود فدراســیون نیســت و در واقع بایــد مجوز های 

خاص تری اخذ شود».
بــا توجه به دیدگاه هایی کــه از بعد از انقلاب به 
بوکس مردان و تعطیلی ۱۰ ســاله آن وجود داشته، 
طــوری که برخــی روحانیــون نیز فعالیــت در این 
رشــته رزمی را حرام اعلام کرده بودنــد، این انتظار 
وجود نداشــت که فدراســیون بوکس در مقایسه با 
فدراسیون هایی مثل کشــتی و وزنه برداری که مسیر 
راحتی را برای فعال کردن بخش زنانشــان طی کرده 

بودند، سپری کند.
درعین حال این انتظار هــم نمی رود که معاونت 
بانــوان وزارت ورزش و جوانــان که خــود را فردی 
ورزشــی می داند و تحصیلاتش مرتبــط با این حوزه 
اســت، این قدر سلیقه ای اظهار نظر کند. حداقل ترین 
انتظــار از معاونت مربوطه این اســت که با حضور 
کارشناســان حوزه زنان، نشستی رسانه ای برگزار کند 
و یک بار برای همیشــه، دلایــل مخالفت مجموعه 
ورزش کشور را با بوکس کردن زنان، منطقی و روشن 
مطرح کنــد؛ نه اینکه هر بار بــه بهانه های مختلف 

رسیدگی به این بحث را به تعویق بیندازد.
نکته درخــور توجه دیگری کــه در صحبت های 
کاظمی پور دیده می شــود، رشــته هایی است که به 
بانوان بوکســور معرفی می کند. او در حالی به آنها 
می گوید به جــای بوکس، ووشــو را انتخاب کنند تا 
فعالیتی قانونی داشــته باشــند که به اعتقاد اهالی 
بوکس هر دو رشــته مبارزه ای هســتند و شــباهت 
زیــادی در فنــون به هــم دارند. رئیس فدراســیون 
بوکــس هم بارها اعلام کرده که دو رشــته حتی در 
نوع پوشش هم شبیه به هم هستند، به علاوه اینکه 
حجاب بوکسورها را بهتر از ووشوکاران هم می داند. 
با ایــن اوصاف دلیل اینکه چرا زنان ووشــوکار ایران 
سال هاســت در میادین جهانی و آســیایی به میدان 
می روند اما این فرصت نصیب بانوان بوکسور نشده، 

مبهم است و جای سؤال دارد.
مــورد دیگری کــه معاونت های بانــوان وزارت 
ورزش در مقاطــع مختلــف به آن اشــاره کرده اند، 
نامطئن بودن آنها از حفظ سلامت روانی و جسمانی 

زنــان در رشــته بوکس اســت؛ دغدغــه ای که در 
رشــته های پیشــنهادی کاراته، تکواندو و ووشو که 
هرکدام به اندازه خودشــان مبــارزه ای و پربرخورد 

هستند، وجود ندارد!
به هرحال آن طــور که از حرف هــای کاظمی پور 
پیداســت، او نیز مثل معاونت هــای قبلی خیلی در 
پی این نیســت که نقــش حمایتی از زنان بوکســور 
داشته باشد. کاظمی پور در قبال حل مشکل فعالیت 
بانوان بوکســور، درســت همان واکنشــی را از خود 
نشــان داد که چند روز پیــش در مواجهه با حضور 
زنان در رشــته های بدن سازی نشان داده بود. جالب 
اینجاست که فعالیت بانوان در چند رشته بدن سازی 

به صورت قانونی در جریان بود اما تعطیل شد.
در این شرایط باید گفت فعالیت بانوان ایرانی در 
رشته بوکس به سیاق گذشته زیرزمینی دنبال خواهد 
شد. درحال حاضر نفرات زیادی هستند که در اماکن 
خصوصی به فعالیت خود در این رشــته مشــغول 
هســتند و بعضا در مسابقات بین المللی هم حضور 
پیدا می کنند. چه بهتر که متولیان امر فکری اساسی 
برای حل ایــن معضل که مطالبه بحق جامعه زنان 
اســت، کنند تا هم بیش از این به ورزش زنان آسیب 
وارد نشــود و هم اینکه وجهه ورزش ایران در سطح 

بین المللی خدشه دار نشود.
همیــن  اســتارت  کــه  کــرد  فرامــوش  نبایــد 
وعده ووعیدهای راه اندازی بوکس بانوان پنج ســال 
پیش در جریان ســفر «وو»، رئیس وقت فدراســیون 

جهانــی بوکس (آیبــا)، به 
تهــران زده شــد؛ جایی که 
او در ملاقــات بــا محمــود 
ورزش،  سابق  وزیر  گودرزی، 
با تأکیــد بر اجــرای برابری 
جنســیتی، ایــن قــول را از 
او گرفــت تا هر چه ســریع تر 
نســبت به راه اندازی بوکس 
اقدام  ایرانــی  بانــوان  برای 
پرواضــح اســت که  کنــد. 
جهانــی  فدراســیون های 
رشــته های مختلــف امروز 
یکی از اهــداف اصلی خود 
برابــری  را  دنیــا  ورزش  در 
در  و  می داننــد  جنســیتی 
صــورت رعایت نکــردن این 
قانون از ســوی کشــورهای 
عضو، با خطر تعلیق مواجه 

خواهند شد.
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